
 

Gemeente Scherpenzeel/PdC 
 

 
 

Verslag Raadsklankbordgroep Verkeer, 23 jan. 2023, 
20:00 uur, in het gemeentehuis.   

 
Onderwerp:  

1. Kruispunt Oosteinde/Ringbaan     
2. Verkeersonderzoek Scherpenzeel Zuid en centrum  

 
Aanwezig:  Mevr. H.E. (Henny) van Dijk (Fractie Van Dijk)  

Mevr. C.A. (Ineke) Schimmel (GBS)  
Dhr. H.A.M. (Hein) Dekker (CDA)  
Mevr. Linda Velthuizen (VVD) 
Dhr. D.J. (Dirk-Jan) van de Waerdt (SGP) 
Mevr. A.M. (Annet) van Riel (Pro Scherpenzeel) 
 
Gerard van Deelen (wethouder)  
Peter de Cocq (senior beleidsmedewerker verkeer en vervoer) 
Jos Hengeveld (adviseur Mobiliteit, RHDHV) 
 
 

_________________________________________________________  
   

1. Kruispunt – Oosteinde/Ringbaan. 
Het aangepaste ontwerp, n.a.v. de verkeersveiligheidsaudit, wordt in de 
komende weken nog iets verder uitgewerkt en dan ter info voorgelegd aan de 
belanghebbende bewoners, verkeersouders van school De Korenmaat en het 
Inwonersplatform Scherpenzeel. Daarna gaat het naar de raad ter 
vaststelling. Dat zal omstreeks mei a.s. zijn. Na akkoord raad kan het verder 
uitvoeringsgereed worden gemaakt en na de zomervakantie worden 
uitgevoerd.   

 
2. Verkeersonderzoek zuid en centrum 
Op 24 januari heeft de 4e en voorlopig laatste bijeenkomst van de 
klankbordgroep bewoners&ondernemers plaatsgevonden. Tijdens de vorige 
bijeenkomst zijn op verzoek van deze klankbordgroep nog 3 extra opties 
doorgerekend en toegelicht, buiten de 3 varianten die we al hadden. De 
bewonersklankbordgroep heeft zich uitgesproken over:   
• Het aanleggen van een bouwweg via routevariant ‘west’ via Polschesteeg 
of Vierzinnen, met een te maken kruising (mogelijk overkluizing) van de 
Lambalgerkeerkade, met doorsteek door het weiland rechtstreeks naar de 
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Stationsweg, of een korter tracé dat rechtstreeks aansluit op de 
Burgemeester Roëll-laan, waarbij minder weiland doorsneden hoeft te 
worden. Daarbij de mogelijkheid onderzoeken om de bouwweg na afloop van 
de bouwactiviteiten om te bouwen naar een permanente ontsluitingsroute 
‘west’. Hier was veel draagvlak voor. (Beide opties betekenen een 
doorkruising van het rijksmonument Lambalgerkeerkade, doorkruising van de 
openbare ruimte, mogelijke kap van waardevolle bomen en gaan over 
particulier terrein). 
• Variant ‘midden’ (het verkeer door de bestaande wegen in Zuid). De 

Nieuwe Koepel gaat bestaan uit twee delen met door het midden een 
natuurlijke groenstrook met water. Auto’s kunnen dus niet van oost naar 
west en vice versa door de wijk de Nieuwe Koepel. Daardoor komen er 
meerdere in- en uitgangen van De Nieuwe Koepel. Ook al zal uit 
onderzoek blijken dat een westelijke ontsluitingsweg mogelijk is, dan nog 
zal er verkeer vanuit voornamelijk oost door het middengebied gaan 
(doordat dit verkeer een herkomst/bestemming heeft in het noorden of 
het oosten van de kern Scherpenzeel).  
In het eerste verkeersmodel wordt uitgegaan dat dit verkeer als meest 
logische route zou kiezen voor de Grebbelaan. Het advies vanuit de 
klankbordgroep is, dat de Grebbelaan al veel barrières kent en dat verkeer 
eerder voor de ontsluiting Vierzinnen-Hovenierslaan-Holevoetlaan-
Stationsweg of via Hovenierslaan rechtstreeks naar de Stationsweg zal 
gaan. Deze route daar dus voor inrichten en veilig maken. En via Oost of 
via de Boslaan of via Vlieterweg/Royaardslaan/Dorpsstraat. Verder is het 
voorstel om bij deze variant éénrichting verkeer in te stellen op (een deel) 
van de Burg. Royaardslaan en idem in tegengestelde richting op (een deel) 
van de Vijverlaan, om een betere spreiding te bereiken voor het noord-
zuid verkeer.  

• Variant ‘oost’ (via of langs Boslaan) laten afvallen omdat deze weinig 
oplossend vermogen heeft, maar wel behoorlijk ingrijpend is. Een 
oostelijke variant leidt verkeer van en naar de wijk buitenom, maar trekt 
ook verkeer aan vanuit de zuid-oost hoek van Scherpenzeel richting het 
westen (en vice versa). Eventueel de Boslaan af te sluiten voor 
gemotoriseerd verkeer, maar dat kan ook later, als bijvoorbeeld blijkt dat 
deze nog drukker gaat worden naarmate er meer woningen gerealiseerd 
zijn in De Nieuwe Koepel. De ondernemers geven aan geen voorstander te 
zijn van afsluiting Boslaan voor gemotoriseerd verkeer want dit leidt tot 
een verhoging van de verkeersdruk op Dorpsstraat.  

• Aanleg van een fietsvoorziening over of langs de Koepellaan. Past in het 
wensbeeld voor het fietsnetwerk in het dorp, is o.a. ook een route voor 
scholieren (links Wittenberg en rechts via Boslaan naar Korenmaat). Kan 
wel gevolgen hebben voor het stedenbouwkundige plan van de Nieuwe 
Koepel.  

 
Verder heeft de heer van de Vliert op de bovengenoemde KBG een door hem zelf 
bedacht plan gepresenteerd voor het realiseren van een  aansluiting op de 
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Hopeseweg. Hoe dit exact zou kunnen, vraagt verder onderzoek. Met het plan wil 
de indiener aangeven dat niet alleen oost en/of midden en/of west opties zijn, 
maar dat er ook mogelijkheden liggen richting ontsluiting Hopeseweg. 
Gezamenlijk werd besloten dat dit binnen afzienbare termijn geen haalbare optie 
is. 
 
De KBG-raad is content dat de bewoners een duidelijke keuze en mening 
naar voren hebben gebracht. Verder is de KBG-raad het eens met de bewoners 
dat de route via de Vierzinnen-Hovenierslaan e.v. in westelijke richting het meest 
logisch is en niet de Grebbelaan. Het verkeer zal ook automatisch deze route 
kiezen, aangezien het de snelste route is in die richting. Daarvoor zijn verder 
geen sturingsmaatregelen nodig. De route via de Grebbelaan wordt vanzelf al 
minder gebruikt omdat daar meer hinder wordt ondervonden; kan dan wel een 
goede route worden voor het fietsverkeer.  
Bij deze variant ‘Midden’ moet wel goed gekeken worden naar de 
verkeersafwikkeling en veiligheid bij school De Wittenberg. Eventueel moet daar 
een andere routering worden toegepast van en naar de school, om het 
doorgaand verkeer en het schoolverkeer minder met elkaar te laten conflicteren. 
De KBG-raad oppert het idee om eventueel het groene weitje naast de school te 
benutten om een betere oplossing te realiseren.  
 
Verder is het idee besproken om het bouwverkeer heen via de bouwweg ‘west” 
te laten rijden en leeg terug via de Vijverlaan. Er kan dan worden volstaan met 
een smallere bouwweg en een minder rigoureuze doorsnijding van de 
Lambalgerkeerkade en geeft minder overlast en minder belasting (met kans op 
schade) van de wegen in het dorp.    
 
 
De KBG-raad is ook voorstander van een fietsvoorziening over of langs de 
Koepellaan (als onderdeel van een te realiseren oost-west route, die doorloopt 
over de Boslaan, overeenkomstig het wensbeeld Fiets voor het dorp).  
 
Sommigen uit de KBG-raad waren van mening dat het beter is geen 
éénrichtingverkeer in te voeren op de Burg. Royaardslaan, omdat deze best wel 
meer verkeer kan verwerken. Ook omdat daar veel minder mensen wonen. 
De Vijverlaan wordt dan relatief minder belast. Deze kan dan wel gewoon 
éénrichtingverkeer worden. Dat hoeft ook niet over de gehele lengte. Van waar 
tot waar wél moet nog nader worden bezien, want heeft ook gevolgen voor de 
verkeerscirculatie in de zijstraten. De nieuwe Jumbo moet in ieder geval in twee 
richtingen bereikbaar blijven. (N.B. Van het eenrichtingverkeer wordt langzaam 
verkeer altijd uitgezonderd). 
 
De KBG-raad kan meevoelen met het deel van de KBG bewoners&ondernemers 
dat de variant oost (via Boslaan) te weinig oplossing vindt bieden. Wel is er over 
gesproken om in plaats van een bouwroute ‘west’ ook te kijken of dit via oost 
kan (door het landgoed langs de Boslaan in een rechte lijn naar de Ringbaan). 
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Dat acht de KBG-raad eigenlijk een kansrijker alternatief dan via west. En 
bovendien goedkoper. Dit dan alleen als tijdelijk oplossing. Verder vraagt de 
KBG-raad om in kaart te brengen over hoeveel bouwverkeer we het eigenlijk 
hebben: hoeveel transporten per dag, per week? Misschien valt het namelijk nog 
wel mee, omdat de bouw over meerdere jaren wordt uitgesmeerd?  
 
De KBG-raad verwacht dat er in de toekomst meer verkeer over de 
Lambalgseweg en Brinkkanterweg zal rijden dan het model aangeeft, omdat de 
ervaring leert dat dit veelal snellere routes zijn voor het verkeer in zuidwestelijke 
richting. Jos geeft aan dat het soms moeilijk is om modelmatig de voorkeur van 
bewoners voor een bepaalde route te voorspellen. Er wordt namelijk gebruik 
gemaakt van een statisch verkeersmodel dat zeker op zo’n lokaal detailniveau 
slechts een indicatie geeft.      
 
Uit de bewoners KBG kwam nog de vraag of het mogelijk is met de KBG raad te 
overleggen, om te weten te komen hoe de raadsleden/commissieleden hierin 
staan en om standpunten toe te lichten. De KBG-raad acht dit echter niet handig 
omdat zij geen mandaat heeft om in de KBG besluiten te nemen of toezeggingen 
te doen. Inspreken kan gewoon via het reguliere proces en de reguliere gremia 
die hiervoor zijn ingesteld.  

 
Verdere procedure. 
Over enkele weken wordt het onderzoeksrapport door RHDHV opgeleverd en 
gaat dan met een ambtelijk voorstel via het portefeuillehouders overleg  naar het 
college. Daarna ter besluitvorming richting raad.  
  
 
   ________________________________ 


